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PROTOKÓŁ Nr XXXI/17 

z sesji RADY GMINY ŻURAWICA 

odbytej w dniu 26 stycznia 2017 r. 

 

 

1. Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu. 

2. Czas trwania sesji od godz. 900 do godz. 1115 

 

 

Ad. punktu 1 – Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Przewodniczący Rady Gminy Józef Pukajło otworzył trzydziestą pierwszą sesję VII 

kadencji Rady Gminy Żurawica. 

Powitał wszystkich radnych i zgromadzonych gości. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji udział bierze 12 

radnych z obecnego pełnego 15 osobowego składu Rady Gminy Żurawica, co stanowi quorum 

do podejmowania prawomocnych uchwał. Nieobecni byli Radni: Witold Beer, Marek 

Jaremczuk, Wacław Szozda. 

 

Ad. punktu 2 – Przedstawienie porządku obrad sesji. 

 

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad niniejszej sesji: 

 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji Rady Gminy. 

4. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

5. Przedstawienie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żurawica; 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żurawica, 

- głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. 

6. Przedstawienie ostatecznej wersji budżetu; 

- odczytanie opinii i wniosków w sprawie zmian w projekcie uchwały budżetowej 

Komisji Rady Gminy Żurawica, 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej, 

- dyskusja i głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały budżetowej Gminy 

Żurawica na rok 2017. 

7. Podjęcie uchwał: 

- w sprawie określenia wymiaru godzin bezpłatnego nauczania, wychowania 

i opieki oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w czasie przekraczającym ten wymiar w przedszkolach 

i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Żurawica, 

- w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych, 

- w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Przemyskiego na 

realizację zadania „Przebudowy dróg powiatowych: nr 2417 R w km 0+000 

- 3 +440, nr 2418 R w km 0+000 – 1+390, nr 2107 R w km 4+295 – 5+ 545 

i nr 2421 R w km 0+300 – 2 + 720 wraz z przebudową mostu w km 0 +730, 

w ramach sieci TEN-T”, 

- w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2018 na udzielenie pomocy 

finansowej dla Powiatu Przemyskiego na realizację zadania inwestycyjnego 

pn. „Przebudowy dróg powiatowych: nr 2417 R w km 0 + 000 – 3 + 440, 
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nr 2418 R w km 0 + 000 – 1 + 390, nr 2107 R w km 4 + 295 – 5+545 i nr 2421 R 

w km 0+ 300- 2 + 720 wraz z przebudową mostu w km 0 + 730  w ramach 

sieci TENT-T,” 

-  w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na 

terenie Gminy Żurawica, 

- w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Przemyskiego na 

realizację zadania „ Przebudowa drogi powiatowej nr 2104 R poprzez 

budowę chodnika w miejscowości Batycze”, 

- w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Przemyskiego na 

realizację zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 1820 R poprzez 

budowę chodnika w miejscowości Bolestraszyce (Szkoła-Arboretum) „- 

projekt, 

- w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Przemyskiego na 

realizację zadania „Przebudowa drogi powiatowej  poprzez budowę 

chodnika w miejscowości Bolestraszyce”, 

- w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Przemyskiego na 

realizację zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 1820 R poprzez 

budowę chodnika w miejscowości Buszkowiczki”, 

- w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Przemyskiego na 

realizację zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 2099 R poprzez 

budowę chodnika w miejscowości  Kosienice”, 

- w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Przemyskiego na 

realizację zadania „ Przebudowa drogi powiatowej nr 1783 R poprzez 

budowę chodnika w miejscowości  Maćkowice”, 

- w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Przemyskiego na 

realizację zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 2107 R poprzez 

budowę chodnika w miejscowości  Orzechowce”, 

- w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Przemyskiego na 

realizację „Przebudowa drogi powiatowej poprzez budowę chodnika 

w miejscowości Wyszatyce”, 

- w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa 

Podkarpackiego na realizację zadania publicznego (chodnik Żurawica 

Górna), 

- w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Gminy na 2017 r. 

8. Wnioski i zapytania. 

9. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania dotyczące 

przedstawionego porządku obrad. Przy braku uwag i pytań Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie przyjęcie przedstawionego porządku obrad. W wyniku głosowania przedstawiony 

porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (12 głosów za). 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad. punktu 3 – Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że mamy do przyjęcia protokół z XXX sesji z dnia 

29 grudnia 2016 r. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś uwagi lub pytania do 

przedłożonego protokołu. Przy braku pytań i uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia 

protokołu nr XXX/16 z sesji z dnia 29 grudnia 2016 r. i został on przyjęty jednogłośnie 

(12 głosów za). 
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Ad. punktu 4 – Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

 

Przewodniczący Rady Józef Pukajło poprosił Wójta Gminy Żurawica Krzysztofa 

Składowskiego o przedstawienie informację o pracy między sesjami. 

Wójt Gminy Krzysztof Składowski przedstawił informację o pracy między sesjami. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Józef Pukajło podziękował Wójtowi za przedłożoną informację 

oraz zapytał, czy radni mają jakieś pytania do przedstawionej informacji. 

Przy braku pytań Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad. 

 

Ad. punktu 5 – Przedstawienie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żurawica; 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały w sprawie 

uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żurawica, 

- głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Żurawica wraz z opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie Skarbnika Gminy 

Żurawica Natasze Pomykalską. 

Skarbnik Gminy Żurawica Natasza Pomykalska zapoznała radnych z pozytywną opinią 

RIO w sprawie przedłożonego projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żurawica na 

lata 2017 - 2020. Opinia zawierała uwagi, które zostały uwzględnione w projekcie WPF-u 

przedstawianym obecnie do uchwalenia. W związku z prognozowanym deficytem budżetowym 

na 2017 rok, RIO w Rzeszowie przedstawiła pozytywna opinię o możliwości sfinansowania 

tego deficytu i z treścią tej opinii również zapoznani zostali radni. Następnie Skarbnik Gminy 

zapoznała radnych z projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Żurawica na lata 2017 - 2020 i omówiła najistotniejsze elementy tej prognozy. 

Przewodniczący Rady podziękował Skarbnik Gminy za przedstawienie opinii RIO 

i projektu Uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żurawica na lata 2017 

– 2020 i otworzył dyskusję na projektem tej uchwały. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów zamknął dyskusję na przedstawionym projektem 

uchwały. Następnie przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego 

i Rolnictwa przedstawionej przez Przewodniczącego Komisji Dariusza Klepaka, poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żurawica na 

lata 2017 – 2020. 

W wyniku głosowania przy 12 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała 

Nr XXXI/196/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. punktu 6 – Przedstawienie ostatecznej wersji budżetu; 

- odczytanie opinii i wniosków w sprawie zmian w projekcie uchwały budżetowej 

Komisji Rady Gminy Żurawica, 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej, 

- dyskusja i głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały budżetowej Gminy 

Żurawica na rok 2017. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały budżetowej Gminy 

Żurawica na rok 2017 wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie Skarbnika 

Gminy Żurawica Nataszę Pomykalską. 

Skarbnik Gminy Żurawica Natasza Pomykalska zapoznała radnych z pozytywną opinią 

RIO w sprawie przedłożonego projektu uchwały budżetowej Gminy Żurawica na rok 2017. 

Opinia zawierała uwagi, które zostały uwzględnione w uchwałe budżetowej Gminy Żurawica 

na rok 2017 przedstawianym obecnie do uchwalenia. Następnie Skarbnik Gminy zapoznała 

radnych z projektem uchwały budżetowej Gminy Żurawica na rok 2017 i omówiła 
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najistotniejsze elementy tego budżetu wskazując szczególną uwagę na wprowadzone poprawki 

w stosunku do pierwotnego projektu tej uchwały. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii wszystkich komisji stałych Rady 

Gminy Żurawica w sprawie projektu uchwały budżetowej Gminy Żurawica na rok 2017. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Maciej Gałuszka przedstawił pozytywna opinie 

Komisji Rewizyjnej w sprawie uchwały budżetowej Gminy Żurawica na rok 2017 nie 

zgłaszając żadnych wniosków. 

Przewodniczący Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Dariusz 

Klepak przedstawił pozytywna opinie Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa 

w sprawie uchwały budżetowej Gminy Żurawica na rok 2017 nie zgłaszając żadnych 

wniosków. 

Zastępca Przewodniczące Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych Leszek 

Cichy przedstawił pozytywna opinie Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych w sprawie 

uchwały budżetowej Gminy Żurawica na rok 2017 nie zgłaszając żadnych wniosków. 

Przewodniczący Rady podziękował Skarbnik Gminy za przedstawienie opinii RIO 

i projektu Uchwały budżetowej Gminy Żurawica na rok 2017, przewodniczącym komisji za 

przedstawieni opinii i otworzył dyskusję na projektem tej uchwały. 

Radny Leszek Cichy podkreślił, że w projekcie budżetu na 2017 największe wydatki dotycz 

oświaty i pomocy społecznej. Wydatki w zakresie pomocy społecznej wykazują znaczny wzrost 

w związku z funkcjonowaniem programu „500+”. Kolejna grupą znaczących wydatków są 

planowane inwestycje wodnokanalizacyjne. W bieżącym roku to inwestycja dotycząca 

kanalizacji po zachodniej stronie gminy, która będzie kontynuowana również w kolejnym roku 

budżetowym. Kolejne zdanie to doprowadzenie wody z ujęcia w Orzechowcach do Żurawicy 

Górnej. Radny przypomniał również o zgłaszanym problemie z dostarczaniem wody na terenie 

Żurawicy Rozrządowej. W obecnym budżecie jest znacznie mniej pozycji drobnych 

drogowych, oświetleniowych, lecz mam nadzieje, że w trakcie roku może uda się zrealizować 

i część najistotniejszych takich inwestycji. 

Przewodniczący Rady uzupełnił wypowiedź radnego i wskazał, że podobna sytuacja jak 

w Żurawicy Rozrządowej występuje również w części Buszkowiczek. Następnie zapytał czy 

ktoś chce zabrać głos w sprawie uchwały budżetowej na 2017 rok. Przy braku kolejnych głosów 

przystąpił do głosowania nad projektem uchwały.  

W wyniku głosowania przy 12 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała 

Nr XXXI/197/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że jednogłośnie przyjęto najważniejszą uchwałę na 

bieżący rok i jest to szczególna zasługa Pani Skarbnik, której z tej okazji należy złożyć 

podziękowania. Następnie Przewodniczący Rady wspólnie Wójtem Gminy, który wyraził 

wielką radość z przyjęcia budżetu w formie trudnej i prekursorskiej, który to jest zasługą 

ciężkiej i codziennej pracy Pani Skarbnik, złożyli podziękowania i wyrazy uznania wręczając 

Pani Skarbnik Nataszy Pomykalskiej symboliczną wiązankę kwiatów. 

Skarbnik Nataszy Pomykalskiej podziękowała za uznanie jej pracy i wyraziła nadzieję, że 

wszystkie zapisy tego trudnego budżetu zostaną w pełni zrealizowane i przy wspólnej pracy 

uda się urzeczywistnić planowane zamierzenia inwestycyjne dla dobra mieszkańców gminy. 

Wójt Gminy na ręce Radny Pań Agnieszki Ustrzyckiej i Reginy Środek złożył 

podziękowania za prace na budżetem 2017 roku i poczucie odpowiedzialności za całą Naszą 

Gminę, całej Radzie Gminy Żurawica, wręczając im symboliczne bukiety kwiatów. 

 

Obrady opuścił Radny Dariusz Klepak. 

 

Ad. punktu 7 – Podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie określenia wymiaru godzin bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz 

określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w czasie 

przekraczającym ten wymiar w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Żurawica. 
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Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Zastępcę 

Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych Leszka Cichego. 

Zastępcę Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych Leszek 

Cichy przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wymiaru godzin bezpłatnego 

nauczania, wychowania i opieki oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w czasie przekraczającym ten wymiar w przedszkolach i oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Żurawica oraz wskazał na wprowadzane tą uchwałą zmiany. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub 

uwagi do projektu procedowanej uchwały. Przy braku głosów w sprawie projektu 

przedmiotowej uchwały, przy pozytywnych opiniach Komisji Finansów Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa przedstawionej przez Zastępcę Przewodniczącego Komisji Józefa 

Chominę oraz Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych przedstawionej przez Zastępcę 

Przewodniczącego Leszka Cichego, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie określenia wymiaru godzin bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki 

oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w czasie 

przekraczającym ten wymiar w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Żurawica. 

W wyniku głosowania przy 11 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała 

Nr XXXI/198/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

2) w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaliczenia 

drogi do kategorii dróg gminnych Sekretarza Gminy Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy Ryszard Kostelecki przedstawił projekt uchwały w sprawie zaliczenia 

drogi do kategorii dróg gminnych i przedstawił załącznik graficzny do uchwały wskazujący na 

przebieg przedmiotowej drogi w miejscowości Orzechowce. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub 

uwagi do projektu procedowanej uchwały. Przy braku głosów w sprawie projektu 

przedmiotowej uchwały, przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego 

i Rolnictwa, poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii 

dróg gminnych. 

W wyniku głosowania przy 11 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała 

Nr XXXI/199/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

3) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Przemyskiego na realizację 

zadania „Przebudowy dróg powiatowych: nr 2417 R w km 0 + 000 - 3 + 440, nr 2418 

R w km 0 + 000 – 1 + 390, nr 2107 R w km 4 + 295 – 5 + 545 i nr 2421 R w km 0 + 300 

– 2 + 720 wraz z przebudową mostu w km 0 + 730, w ramach sieci TEN-T.”. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 

Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Powiatu Przemyskiego na realizację zadania „Przebudowy dróg powiatowych: nr 2417 R 

w km 0 + 000 - 3 + 440, nr 2418 R w km 0 + 000 – 1 + 390, nr 2107 R w km 4 + 295 – 5 + 545 

i nr 2421 R w km 0 + 300 – 2 + 720 wraz z przebudową mostu w km 0 +730, w ramach sieci 

TEN-T.”, oraz uzasadnił powody tej uchwały. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z zebranych ma jakieś pytania do przedstawionego 

projektu uchwały. Przy braku pytań oraz przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa, poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W wyniku głosowania przy 11 głosach za, Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/200/17 

stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu. 
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4) w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2018 na udzielenie pomocy finansowej dla 

Powiatu Przemyskiego na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowy dróg 

powiatowych: nr 2417 R w km 0 + 000 – 3 + 440, nr 2418 R w km 0 + 000 – 1 + 390, 

nr 2107 R w km 4 + 295 – 5 + 545 i nr 2421 R w km 0 + 300- 2 + 720 wraz z przebudową 

mostu w km 0 + 730  w ramach sieci TENT-T.”. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 

Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 

2018 na udzielenie pomocy finansowej dla Powiatu Przemyskiego na realizację zadania 

inwestycyjnego pn. „Przebudowy dróg powiatowych: nr 2417 R w km 0 + 000 – 3 + 440, 

nr 2418 R w km 0 + 000 – 1 + 390, nr 2107 R w km 4 + 295 – 5+545 i nr 2421 R w km 0 + 300 

- 2 + 720 wraz z przebudową mostu w km 0 + 730  w ramach sieci TENT-T.”. 

Przewodniczący Rady przy braku wniosków i pytań oraz przy pozytywnej opinii Komisji 

Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W wyniku głosowania przy 11 głosach za, Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/201/17 stanowiącą 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

5) w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na terenie 

Gminy Żurawica. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 

Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru 

zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na terenie Gminy Żurawica i omówił położenie tych 

obszarów na podstawie załączników graficznych do uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję na przedmiotowym projektem uchwały, a przy 

braku głosów w sprawie projektu uchwały przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa, poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania przy 11 głosach za, Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/202/17 stanowiącą załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

6) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Przemyskiego na realizację 

zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 2104 R poprzez budowę chodnika 

w miejscowości Batycze”. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 

Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Powiatu Przemyskiego na realizację zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 2104 R 

poprzez budowę chodnika w miejscowości Batycze. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję na przedmiotowym projektem uchwały, a przy 

braku głosów w sprawie projektu uchwały przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa, poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania przy 11 głosach za, Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/203/17 stanowiącą załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

7) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Przemyskiego na realizację 

zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 1820 R poprzez budowę chodnika 

w miejscowości Bolestraszyce (Szkoła-Arboretum) „- projekt. 
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Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 

Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Powiatu Przemyskiego na realizację zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 1820 R 

poprzez budowę chodnika w miejscowości Bolestraszyce (Szkoła-Arboretum) „- projekt. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję na przedmiotowym projektem uchwały, a przy 

braku głosów w sprawie projektu uchwały przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa, poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania przy 11 głosach za, Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/204/17 stanowiącą załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

8) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Przemyskiego na realizację 

zadania „Przebudowa drogi powiatowej  poprzez budowę chodnika w miejscowości 

Bolestraszyce”. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 

Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Powiatu Przemyskiego na realizację zadania „Przebudowa drogi powiatowej  poprzez 

budowę chodnika w miejscowości Bolestraszyce”. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję na przedmiotowym projektem uchwały, a przy 

braku głosów w sprawie projektu uchwały przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa, poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania przy 11 głosach za, Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/205/17 stanowiącą załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

9) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Przemyskiego na realizację 

zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 1820 R poprzez budowę chodnika 

w miejscowości Buszkowiczki”. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 

Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Powiatu Przemyskiego na realizację zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 1820 R 

poprzez budowę chodnika w miejscowości Buszkowiczki”. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję na przedmiotowym projektem uchwały, a przy 

braku głosów w sprawie projektu uchwały przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa, poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania przy 11 głosach za, Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/206/17 stanowiącą załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

10) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Przemyskiego na realizację 

zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 2099 R poprzez budowę chodnika 

w miejscowości  Kosienice”. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 

Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Powiatu Przemyskiego na realizację zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 2099 R 

poprzez budowę chodnika w miejscowości  Kosienice”. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję na przedmiotowym projektem uchwały, a przy 

braku głosów w sprawie projektu uchwały przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa, poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 
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głosowania przy 11 głosach za, Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/207/17 stanowiącą załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

11) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Przemyskiego na realizację 

zadania „ Przebudowa drogi powiatowej nr 1783 R poprzez budowę chodnika 

w miejscowości  Maćkowice”. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 

Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Powiatu Przemyskiego na realizację zadania „ Przebudowa drogi powiatowej nr 1783 R 

poprzez budowę chodnika w miejscowości  Maćkowice”. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję na przedmiotowym projektem uchwały, a przy 

braku głosów w sprawie projektu uchwały przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa, poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania przy 11 głosach za, Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/208/17 stanowiącą załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

12) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Przemyskiego na realizację 

zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 2107 R poprzez budowę chodnika 

w miejscowości  Orzechowce”. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 

Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Powiatu Przemyskiego na realizację zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 2107 R 

poprzez budowę chodnika w miejscowości  Orzechowce”. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję na przedmiotowym projektem uchwały, a przy 

braku głosów w sprawie projektu uchwały przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa, poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania przy 11 głosach za, Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/209/17 stanowiącą załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

13) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Przemyskiego na realizację 

„Przebudowa drogi powiatowej poprzez budowę chodnika w miejscowości Wyszatyce”. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 

Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Powiatu Przemyskiego na realizację „Przebudowa drogi powiatowej poprzez budowę 

chodnika w miejscowości Wyszatyce”. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję na przedmiotowym projektem uchwały, a przy 

braku głosów w sprawie projektu uchwały przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa, poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania przy 11 głosach za, Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/210/17 stanowiącą załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

14) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Podkarpackiego 

na realizację zadania publicznego (chodnik Żurawica Górna). 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Sekretarza Gminy 

Ryszarda Kosteleckiego. 
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Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Samorządu Województwa Podkarpackiego na realizację zadania publicznego (chodnik 

Żurawica Górna). 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję na przedmiotowym projektem uchwały. 

Radna Regina Środek stwierdziła, że prawie wszystkie miejscowości dostały choćby 

zaczepki na realizacje chodników w swoich miejscowościach, Buszkowice dostały za 

solidaryzm jedynie róże na moje ręce. Jak dowiedziałam się na posiedzeniu Komisji Finansów 

szacunkowy koszt realizacji tej inwestycji to 500 tys. zł (wysokość szacunkowego kosztu 

potwierdził Radny Maciej Gałuszka), wiec przeznaczenie na ten cel kwoty 30 000 zł, to są 

żadne pieniądze podobnie jak kwoty po 5 000 zł zapisane przy działaniach dotyczących 

Powiatu Przemyskiego. Z tego powodu moja uwaga, że podejmowane tego typu uchwały są 

trochę fikcyjne. Trzeba by chyba bardziej solidarnie i równo dzielić środki na miejscowości, 

a Żurawica, która otrzymała znaczne środki realizacje inwestycji mogłaby zrezygnować może 

tej jednej inwestycji. 

Wójt Gminy stwierdził, że rozmowy o pieniądzach nie są rozmowami łatwymi, 

pięciotysięczne kwoty pomocy finansowej dla Powiatu Przemyskiego są jedynie zaczepkami 

dającymi możliwość w późniejszym okresie realizacji budżetu zwiększenia tych kwot 

i realizacji tych zadań w jakimś logicznym zakresie. Co do pomocy dla Samorządu 

Województwa Podkarpackiego jak wszyscy Państwo wiecie nie wyraziliście państwo zgody na 

podpisanie porozumienia w przedłożonej przez Samorząd Wojewódzki treści. Jeśli chodzi o 

samo inwestycje to jest ona bardzo ważna, bo poprawia bezpieczeństwo mieszkańców podobnie 

jak i inne inwestycje chodnikowe. Podejmowane są wszelkie starania i rozmowy z Zarządem 

Województwa, aby po minimalnym koszcie ze strony Gminy Żurawica tą inwestycją wykonać. 

W zeszłym roku przy początkach rozważań nad realizacja tej inwestycji deklarowane było. że 

po stronie Gminy będą tylko koszty wykonania projektu na ta inwestycję a resztę działań 

inwestycyjnych zostanie sfinansowana przez Samorząd Województwa. Rzeczywistość może 

wyglądać jednak inaczej i jakieś środki trzeba będzie jeszcze dołożyć do tej inwestycji. Będzie 

się to dział z zachowaniem ogólnej zasady, że współfinansować możemy jedynie działania przy 

80-90% dofinasowaniu ze środków zewnętrznych. 

Radna Regina Środek stwierdziła, że konsekwencja niepodpisania proponowanego 

porozumienia jest konieczność współfinansowania tego zadnia w proporcjach 50%/50%. 

Wójt Gminy odpowiedział, że propozycja porozumienia była odrębnym elementem 

obejmującym również ta inwestycję, lecz z propozycje zawarte w tym porozumieniu i piśmie 

przewodnim do niego nie były możliwe do przyjęcia również z punktu widzenia poziomu 

współfinansowania w relacji 60%/40%. Dlatego obecnie próbujemy wynegocjować lepsze 

warunki współfinansowania tej inwestycji, co będzie kluczowe do podjęcia jej realizacji. 

Radny Krzysztof Jaroch stwierdził, że te niewielkie kwoty (zaczepki) na realizacje działań 

chodnikowych uda się w trakcie realizacji budżetu zwielokrotnić i zrealizować te inwestycje 

w zadowalającym zakresie. 

Radny Ryszard Wojtowicz zapytał, co z zakładanym kompleksowym remontem tej drogi 

wojewódzkiej? 

Wójt Gminy Żurawica odpowiedział, że nie jest od przewidziany przed 2022 rokiem. 

Radny Ryszard Wójtowicz zwrócił uwagę na bardzo niebezpieczny odcinek tej drogi 

w miejscowości Orzechowce i braku na tym odcinku chodnika. Poinformował również, że w 

rozmowie z Panek Kuźniarem uzyskał informacje, że obecnie będzie prowadzony remont tej 

drogi na odcinku Kańczuga – Pruchnik, a w kolejnych okresach w dalszym ciągu do Żurawicy 

i stąd pytanie czy realizacja obecnie tego odcinak chodnika to nie przedwczesny wydatek, który 

w późniejszym okresie mógłby być w całości zrealizowany przez Samorząd Województwa. 

Poinformował również, że prowadzi rozmowy nad wprowadzeniem odcinkowego pomiaru 

prędkości na tej drodze od posesji Pana Lisa w kierunku zjazdu do Batycz, co powinno znacznie 

poprawić bezpieczeństwo mieszkańców na tym odcinku drogi gdzie miał miejsc już śmiertelny 

wypadek. 

Radny Maciej Gałuszka potwierdził, że realizacja kompleksowego remontu tego odcinka 

drogi od Pruchnika w kierunku Żurawicy to perspektywa wykraczająca daleko ponad 2020 rok 
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i przy takich założeniach trudno mówić o wyręczaniu Samorządu Województwa, a należy 

patrzeć na ta wyczekiwana od dziesięciu lat inwestycje, jako działanie poprawiające 

bezpieczeństwo mieszkańców. 

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych głosów w sprawie projektu uchwały oraz 

pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał 

przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. 

W wyniku głosowania przy 10 głosach za i jednym wstrzymującym się, Rada podjęła 

Uchwałę Nr XXXI/211/17 stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu. 

 

15) w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Gminy na 2017 r.. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy 

komisji Rady Gminy na 2017 r.  

Radny Ryszard Wojtowicz złożył wniosek o nie czytanie załączników do uchwały, 

z którymi wszyscy radni już się zapoznali na posiedzeniach komisji. 

Przewodniczący Rady podał wniosek Radnego pod głosowanie i przy 11 głosach za Rada 

zdecydowała o nieczytaniu załączników. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem przedstawionej uchwały, a przy 

braku głosów i wniosków w sprawie projektu przedmiotowej uchwały, poddał przedstawiony 

projekt uchwały pod głosowanie. 

W wyniku głosowania przy 11 głosach za, Rada podjęła Uchwałę Nr XXXI/212/17 

stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. punktu 8 – Wnioski i zapytania. 

  

Przewodniczący Rady poinformował, że rozpoczynamy realizacje punktu 8 porządku 

obrad „Wnioski i zapytania” i poprosił o zabieranie głosów. 

Radny Ryszard Wojtowicz podziękował za zajecie się problemem braku sieci 

kanalizacyjnej na zachodnie stronie Naszej Gminy. Wyraził nadzieje, że realizacja tego 

zostanie przeprowadzona w najbliższych latach i problem zostanie rozwiązany. Złożył również 

wniosek o weryfikację prawidłowości zgłaszanych dzieci w ramach utrzymywanych dotacji dla 

niepublicznych przedszkoli gdzie ponoszone są znaczne wydatki z budżetu na ten cel. 

Skarbnik Gmin Natasza Pomykalska odpowiedziała, że kwoty w budżecie na te dotacje 

zostały wyliczone na podstawie wniosków podmiotów prowadzących przedszkola i w trakcie 

roku dane te będą sprawdzane i ewentualnie korygowane kwoty przyznanych i przekazywanych 

dotacji. Podobnie weryfikuje się stawki, które aktualizuje się do rzeczywistych kosztów 

utrzymania dziecka w przedszkolach publicznych i te zmiany mogą działać w dwie strony in + 

lub in -.  

Radny Powiatowy Józef Zubik pogratulował przyjęcia budżetu na 2017 rok. Stwierdził, że 

wolumen budżetu jest duży, lecz gro kwot w tym budżecie to uzyskiwane dotacje. Jeśli chodzi 

o wydatki to tylko 11% budżetu stanowi wydatki majątkowe. Odniósł się również do niskich 

kwot deklarowanych dofinansowań do chodników przy drogach powiatowych, stwierdzając, że 

kwoty rzędu kilku tysięcy złotych tzw. zaczepki nie dają podstaw do wszczynania postepowań 

przygotowawczych do realizacji takich działań inwestycyjnych. Kwota łączna inwestycji 

chodnikowej 10 000 zł to bardzo krótki odcinek chodnika w realizacji, a konieczności dużego 

zaangażowanie sił i środków dla przygotowania takiej inwestycji. Zwrócił się z prośba 

o skumulowanie tych drobnych kwot i realizacje kilku z planowanych inwestycji lub 

zwiększenie środków przeznaczonych na te inwestycje, by były one możliwe do realizacji 

w znaczących zakresach. Poinformował również o planowanej realizacji w ramach 

tegorocznego budżetu Powiatu Przemyskiego inwestycji mostowej o wartości około 

7 milionów zł. Złożył życzenia dalszej owocnej współpracy z Powiatem Przemyskim w ramach 

realizacji wspólnych zamierzeń inwestycyjnych przy realizacji tegorocznego budżetu. Rady 

zapytał się o postęp prac przy zmianie statutów sołectw? 
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Przewodniczący Rady odpowiedział, że po przedstawieniu pod dyskusje wstępnych 

projektów statutów do sołtysów wszystkich miejscowości oczekiwano na uwagi, co do zapisów 

w nim zawartych. Sołtysi konsultowali te projekty z Radami Sołeckimi i wyznaczonym na te 

uwagi termin dwutygodniowy spłynęło nie wiele stanowisk z sołectw. Obecnie po dzisiejszych 

obradach Rady, przedyskutowane zostaną przesłane uwagi i wprowadzone w związku z nimi 

poprawki do treści projektu statutów. Następnie rozpocznie się faktyczny proces konsultacji 

społecznych projektów statutów sołectw. Po zakończeniu konsultacji społecznych 

przygotowane zostanie raport i przekazany wraz z projektami statutów pod obrady Rady Gminy 

Żurawica w celu uchwalenia ostatecznych wersji statutów. 

Wójt Gminy Żurawica podziękował radnemu powiatowemu Józefowi Zubikowi za 

życzenia dalszej owocnej współpracy z Powiatem przy realizacji tegorocznego budżetu. 

Poinformował, że wielkości budżetów Powiatu Przemyskiego i Gminy Żurawica są 

porównywalne, wiec planowana siedmiomilionowa inwestycja nie jest szokującą 

w porównaniu z planowana naszą przeszło 20 milionową inwestycji kanalizacyjną. Odnośnie 

planowanych działań chodnikowych oczywistym jest, że kwoty 5 000 zł nawet podwojeń nie 

są wielkością uzasadniającą podjęcia takich działań. Prowadzone są prze zemnie rozmowy ze 

Starostą Przemyskim w celu określenia priorytetów i zakresów realizacji tych zadań i jak tylko 

będą możliwości finansowe będziemy próbowali realizować te zadania w jak największym 

zakresie. Budżet obecnego roku nie jest budżetem wspaniałym, czy dobrym, ale wyjątkowym 

a wynika to z jego konstrukcji, a dopiero po jego wykonaniu można będzie ocenić go w 

kategorii dobry, bardzo dobry i oby ta ocena była jak najwyższa. 

Radny Maciej Gałuszka podkreślił, że obserwując salę narad, nikt z obecnych radnych nie 

wyrażał uchów, achów odnośnie przyjętej uchwały budżetowej. Wszyscy przyjęliśmy te zapisy 

z ciężkim sercem nie wchodzą w zbyteczne dyskusje, bo to ani czas, ani miejsce. Co do kwot 

na inwestycje chodnikowe są one symboliczne, lecz jeszcze prawie cały rok przed nami 

i perspektywa możliwości zwiększenia tych kwot. Jest to budżet trudny do realizacji i wielkie 

inwestycje do zrealizowania. Planowana inwestycja mostowa przez powiat jest bardzo ważna 

dla tamtejszych mieszkańców, lecz my musimy się troszczyć o dobro naszej gminy i jej 

mieszkańców. Nie stoi nic na przeszkodzie by Powiat zwiększył swój udział finansowy 

w realizowanych inwestycjach by je wykonać w dużo większym zakresie. 

Radny Ryszard Wojtowicz odniósł się do kwestii chodników realizowanych wspólnie 

z Powiatem Przemyskim i podkreślił ze przetargi realizowane wczesną wiosna są zazwyczaj 

korzystniejsze finansowo niż w okresach późniejszych, gdzie firmy mają już portfel zamówień 

podnoszą oferty realizacji przedsięwzięć inwestycyjnych.  

Radny Józef Chomina odniósł się do dużych inwestycji drogowych realizowanych 

wspólnie przez powiat i gminę przy połowicznym finansowaniu tych zamierzeń i objęciem 

działaniami siedmiu sołectw naszej gminy, gdzie zaciągnięty przez gminę kredyt na 

finasowanie tych inwestycji spłacany jest do chwili obecnej.  

Radny Krzysztof Jaroch przypomniał o realizacji chodnika w Wyszatycach w roku ubiegłym 

gdzie pierwotne zamierzenia kończyły się przed szkołą i w miarę możliwości zwiększono 

współfinansowanie tej inwestycji i zrealizowano ją w zakresie zadowalającym do wejścia na 

teren szkoły. Wyraził nadzieję, że podobnie będzie w tym roku i obecnie wpisane w budżecie 

kwoty będzie można zwiększyć i wykonać szerszy zakres planowanych działań. 

Radna Agnieszka Ustrzycka poinformował, że działające stowarzyszenie „Pomóżmy 

sobie” organizuje bezpłatne dostawy jabłek i marchwi i w związku z tym prosi o przekazywanie 

informacji do Pani Marii Łaba, jakie sołectwa są jeszcze zainteresowane takimi dostawami.  

 

Ad. punktu 12 – Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Żurawica Józef 

Pukajło zamknął obrady XXXI sesji VII kadencji Rady Gminy Żurawica. 

 

Przewodniczący Rady Gminy  

Protokół sporządziła: 

Ryszard Kostelecki                                                                  Józef Pukajło  


